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P r o t o k ó ł   Nr XLI//2014 

 

z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 31 lipca 2014 r.  w sali posiedzeń Urzędu  

Gminy w Zarszynie ul. Bieszczadzka 74. 

 

Początek sesji godz. 12:00     zakończenie – godz. 13:40 

 

Radni obecni: 

 

1. Konieczny Janusz  

2. Dębski Janusz  

3. Niemiec Wojciech 

4. Burczyk Stanisław 

5. Bałut Krzysztof 

6. Gierad Alfreda 

7. Malik Adam 

8. Małek Janusz 

9. Mindur Andrzej 

10. Orybkiewicz Jan 

11. Stączek Jerzy  

12. Szajna Anna 

13. Trygar Krystyna 

14. Tutak Piotr 

15. Twarda Renata 

 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli : 

 

- Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 

- Sekretarz Gminy Zarszyn     - Pan Andrzej Piotrowski 

- Skarbnik Gminy       - Pani Ryszarda Mikołajek 

- Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy i referatów w Urzędzie Gminy 

- Sołtysi 

- Przedstawicielka  mediów lokalnych - ezarszyn filmująca obrady  

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z XL sesji Rady Gminy Zarszyn. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, w tym z realizacji uchwał 

Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2014 r.  
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7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zarszyn.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pożyczki długoterminowej dla Stowarzyszenia 

Społeczno-Kulturalnego Sołtysów Gminy Zarszyn. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii do projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Nr XXXVII/393/2002 Rady Powiatu w Sanoku z dnia 8 lipca 2002 r. w sprawie 

podziału Powiatu Sanockiego na okręgi wyborcze. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie  nadania nazw ulicom w miejscowości Długie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej  

w Posadzie Zarszyńskiej. 

12. Wolne wnioski i zapytania. 

13. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

14. Zakończenie sesji. 

 

 

Ad. 1. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny, na wstępie 

powitał radnych i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 15 radnych. Obrady były zatem prawomocne do podejmowania  uchwał. 

 

Ad. 2. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny na wniosek Komisji Polityki 

Społecznej poddał pod głosowanie zdjęcie  z porządku obrad pkt. 10 dotyczącego” Podjęcia 

uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Długie”. 

Komisja wnioskowała o to, aby temat  nadania  nazw ulicom ponownie wrócił pod obrady 

zebrania wiejskiego w Długiem, celem wypracowania jednolitej koncepcji spornych nazw 

ulic, w sprawie  których  złożone zostało odwołanie mieszkańców. 

Za podjęciem w/w wniosku głosowało 13 radnych, 0 przeciw , 2 radnych wstrzymało się od 

głosu. 

Innych propozycji zmian  w porządku obrad nie zgłoszono.  

 

Po wprowadzeniu w/w zmian porządek obrad przedstawiał się następująco: 

 

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.  Przedstawienie porządku obrad. 

3.  Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z XL sesji Rady Gminy Zarszyn. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, w tym z realizacji 

uchwał Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2014 r.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zarszyn.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pożyczki długoterminowej dla 

Stowarzyszenia Społeczno-Kulturalnego Sołtysów Gminy Zarszyn. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii do projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały Nr XXXVII/393/2002 Rady Powiatu w Sanoku z dnia 8 lipca 2002 

r. w sprawie podziału Powiatu Sanockiego na okręgi wyborcze. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej  

w Posadzie Zarszyńskiej. 
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11. Wolne wnioski i zapytania. 

12. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

13. Zakończenie sesji. 

 

 Ad. 3. Nie wniesiono propozycji i uwag do protokołu z sesji  Nr  XL  Rady Gminy Zarszyn.  

 

Ad. 4. W punkcie interpelacje radnych – interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad. 5. Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami ,  

a także z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności 

poszczególnych referatów w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu. 

 

Nad złożonymi sprawozdaniami w dyskusji głos zabrali : 

- Radny Krzysztof Bałut poprosił Wójta o przybliżenie ustaleń z odbytej w Warszawie 

konferencji dotyczącej konsultacji w zakresie proponowanych zmian w  ustawie  

o samorządzie gminnym; 

 

- Radny Janusz Dębski zapytał, co  było powodem  wydania nowego  zarządzenia  Wójta  

w sprawie ustalenia struktury stanowisk w poszczególnych komórkach organizacyjnych 

Urzędu Gminy w Zarszynie;  

 

- Radna Alfreda Gierad zapytała,   której  miejscowości  w gminie dotyczy wykonana 

prezentacja multimedialna do konkursu „ Piękna wieś podkarpacka 2014”  w kategorii „Wieś 

przyjazna mieszkańcom –Edycja 2014”. 

 

- Sekretarz Gminy Pan Andrzej Piotrowski udzielił odpowiedzi Radnemu Januszowi 

Dębskiemu mówiąc, iż opracowana nowa struktura stanowisk w poszczególnych komórkach 

organizacyjnych  Urzędu Gminy w Zarszynie dotyczyła wyodrębnienia z  Referatu  Inwestycji  

samodzielnego stanowiska pracy ds. zamówień publicznych. Działanie to podjęte  zostało  

w celu dalszego usprawnieniem zakresu działań w dziedzinie zamówień publicznych.  

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej  odpowiedział: 

- Radnemu Krzysztofowi Bałutowi, że na w/w konferencji  przestawione  zostały projekty 

zmian w  ustawie o samorządzie gminnym opracowane przez Zespół powołany przy 

Prezydencie RP. Niemniej jednak -  jak dalej zaznaczył Wójt -  otrzymał pismo mówiące o tym, 

iż  do większości planowanych zmian w tej ustawie jest wyrażone negatywne stanowisko rządu. 

Na obecną  chwilę nie jest wiadomo  jaki będzie  dalszy los  tej nowelizacji   i czy będzie ona 

dalej procedowana. 

 

- Radnej Alfredzie Gierad, że do konkursu „Piękna wieś podkarpacka 2014” zgłoszona została 

miejscowość Zarszyn. Następnie dodał,  iż tego typu konkurs ogłaszany jest corocznie przez 

Urząd Marszałkowski w Rzeszowie. 

 

Rada Gminy powyższe sprawozdanie Wójta przyjęła.  

 

Ad. 6.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2014 r.  
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Na wstępie Pani Skarbnik w imieniu Wójta wskazała na autopoprawki naniesione do  

pierwszego  projektu uchwały, który radni otrzymali wraz z zaproszeniami na sesję. Główna 

zmiana dotyczyła wydatków majątkowych i bieżących o  wzrost wartości zadania 

inwestycyjnego w zakresie „Usuwania skutków klęsk żywiołowych” na przebudowę drogi 

gminnej w Zarszynie,  na którą  otrzymano dotację  w kwocie 90 tys.zł.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że na posiedzeniu komisji odbytym w dniu 30 lipca br. Skarbnik Gminy szczegółowo 

omówiła projekt zmian w uchwale budżetowej na 2014 r. zarówno po stronie dochodów, 

 jak i wydatków wraz z w/w autopoprawką. Po przeprowadzonej dyskusji projekt ten  

- 9 głosami „za” został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

 - Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał  pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2014 r. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 7. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn.  

 

W imieniu Wójta Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek oznajmiła, że w związku ze 

zmianami w uchwale budżetowej na 2014 r. wprowadzonymi Zarządzeniem Wójta Nr 551 oraz 

podjętą  w dniu dzisiejszym uchwałą w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2014 r. 

dokonuje się zmian  w Wieloletniej Prognozie Finansowej  Gminy Zarszyn wraz  z prognozą 

długu  i spłat zobowiązań na lata 2014-2025 przyjętej uchwałą Nr XXXV/316/2013  

z dnia 18 grudnia 2013 r. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że na posiedzeniu komisji w dniu 30 lipca br. w/w projekt uchwały zaopiniowany 

został pozytywnie.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał  pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn. Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 8. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie udzielenia pożyczki długoterminowej dla Stowarzyszenia Społeczno-

Kulturalnego Sołtysów Gminy Zarszyn.  

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż przychylając się do wniosku 

złożonego przez Stowarzyszenie Społeczno-Kulturalnego Sołtysów Gminy Zarszyn 

w sprawie  udzielenia pożyczki na realizację projektu pn. „Beskidzkie spotkania” Wójt Gminy 

przedkłada Radzie Gminy projekt uchwały w/w sprawie. Całkowita wartość projektu wynosi 

19 250.00 zł, a jego realizacja nastąpi w okresie od 1 lipca 2014 do 31 października 2014 r. 

Stowarzyszenie Społeczno-Kulturalne Sołtysów Gminy Zarszyn zwróciło się 

z prośbą o udzielenie pożyczki pochodzącej ze środków budżetu Gminy Zarszyn w kwocie 

8 663,00 zł pokrywającej wielkość drugiej transzy dofinansowania udzielonego przez jednostkę 
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pośredniczącą – Fundację Karpacką Polska. Spłata udzielonej pożyczki nastąpi niezwłocznie 

po przekazaniu drugiej transzy dofinansowania przez Fundację Karpacką –Polska.  Powołując 

się na ”Program współpracy Gminy Zarszyn z organizacjami pozarządowymi na 2014 rok” 

przyjęty Uchwałą Nr XXXIV/303/2013 Rady Gminy Zarszyn za stosowne  uważa się  podjęcie 

w/w uchwały. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że na posiedzeniu komisji w dniu 30 lipca br. w/w projekt uchwały zaopiniowany 

został pozytywnie.  

 

- Przewodniczący Rady Pan Janusz Konieczny podkreślił , iż nie jest to pierwsza forma 

zaangażowania się Rady Gminy na rzecz współpracy ze stowarzyszeniami  działającymi  na 

terenie Gminy Zarszyn w ramach udzielanych pożyczek i w ten sposób realizowany jest 

Program współpracy Gminy Zarszyn z organizacjami pozarządowymi. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie udzielenia pożyczki długoterminowej dla Stowarzyszenia Społeczno-Kulturalnego 

Sołtysów Gminy Zarszyn. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9. W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie  wyrażenia 

opinii do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/393/2002 Rady Powiatu  

w Sanoku z dnia 8 lipca 2002 r. w sprawie podziału Powiatu Sanockiego na okręgi wyborcze. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż zgodnie z art. 454 § ustawy z dnia 

5 stycznia 2011 r. Kodeks Wyborczy (Dz. U. Nr 21 poz. 112 z późn.zm. )  łączenie dwóch lub 

więcej gmin w celu utworzenia okręgu wyborczego wymaga zasięgnięcia opinii tych rad gmin. 

W dniu 9 lipca 2014 r. Przewodniczący Zarządu Powiatu w Sanoku zwrócił  się  z prośbą  

o zaopiniowanie  projektu uchwały w sprawie  zmiany uchwały  

Nr XXXVII /393/2002 Rady Powiatu w Sanoku z dnia 8 lipca 2002 r. w sprawie podziału 

Powiatu Sanockiego na okręgi wyborcze. W związku  z powyższym zasadnym jest podjęcie 

niniejszej uchwały.  

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił, że w/w projekt 

uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji odbytym w dniu 29 lipca br.  

W trakcie przeprowadzonej  analizy członkowie Komisji negatywnie zaopiniowali podział 

Powiatu Sanockiego na okręgi wyborcze przedstawione w/w projekcie uchwały z uwagi na to, 

iż nie jest on reprezentatywny i jest krzywdzący dla czterech gmin tj. Gminy Besko, Bukowsko, 

Komańcza i  Zarszyn. Z danych statystycznych wynika bowiem , że przez zastosowanie 

wariantu II tj. okręg wyborczy nr 1-6 mandatów i okręg wyborczy nr 4 - 4 mandaty, normy 

przedstawicielskie są bardziej sprawiedliwe. Ponadto połączenie Gminy Besko, Bukowsko, 

Zarszyn i Komańcza w jeden okręg wyborczy jest zdecydowanie niekorzystną  propozycją dla  

Gminy Komańcza, która  nigdy dotychczas nie występowała  z tymi gminami w jednym 

okręgu.. Mając na uwadze  negatywną opinię Rad Gmin Besko, Bukowsko i Komańcza  

wyrażaną do omawianego  projektu uchwały - członkowie Komisji Polityki Społecznej również  

zdecydowali  podobnie.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, że radni otrzymali 
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projekt uchwały wyrażający pozytywną opinię do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Nr XXXVII/393/2002 Rady Powiatu w Sanoku z dnia 8 lipca 2002 r. w sprawie podziału 

Powiatu Sanockiego na okręgi wyborcze. 

Na wniosek Komisji  Polityki Społecznej wnioskującej o zmianę zapisu w § 1 „ Wyraża się 

negatywną  opinię do  projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/393/2002 

Rady Powiatu w Sanoku z dnia 8 lipca 2002 r. w sprawie podziału Powiatu Sanockiego na 

okręgi wyborcze.- Przewodniczący Rady Gminy powyższą  poprawkę  poddał pod głosowanie. 

Za jej przyjęciem głosowało 15 radnych.  

 

Innych głosów  w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia opinii do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XXXVII/393/2002 Rady Powiatu w Sanoku z dnia 8 lipca 2002 r. w sprawie podziału Powiatu 

Sanockiego na okręgi wyborcze wraz z przyjęta poprawką. Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 10. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na nabycie nieruchomości położonej w Posadzie Zarszyńskiej.  

 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż działka nr 297 o pow. 0,0997 ha 

położona jest  w Posadzie Zarszyńskiej w bezpośrednim sąsiedztwie stadionu sportowego oraz 

z pobliżu kortów tenisowych. Obecnie działka jest wydzierżawiona od osób fizycznych przez 

Gminę do dnia 31 grudnia 2015 r. na cele sportowo - rekreacyjne. Czynsz dzierżawny wynosi 

220 zł rocznie. W Studium działka przeznaczona jest na usługi publiczne istniejące  

i potencjalne. Właściciel przedmiotowej działki  wyraził zgodę na jej sprzedaż. Proponowana 

przez właściciela  cena to ok. 2 500 zł za 1 ar.  (ogólna kwota wyniesie  ok. 24 925,00  zł.) Cena 

do ewentualnej negocjacji po sporządzeniu operatu szacunkowego. Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt. 

9 do wyłącznej właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach 

majątkowych gminy, przekraczających zakres zwykłego zarządu. W kontekście przepisów 

zawartych w § 3 uchwały Rady Gminy Zarszyn Nr XIV/100/2008 z dnia 28 marca 2008 w 

sprawie określenia zasad nabywania i obciążania nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Zarszyn oraz ich wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata - podjęcie niniejszej 

uchwały jest zasadne.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że  na posiedzeniu Komisji obytym w dniu 30 lipca 2014 r. dyskutowano na temat  

wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w Posadzie Zarszyńskiej. W trakcie 

prowadzonej dyskusji padały pytania czy działka ta musi już teraz być zakupiona, skoro jest 

wydzierżawiania do końca 2015 r. W trakcie przeprowadzonego głosowania nad tym projektem 

uchwały członkowie Komisji głosowali w następujący sposób – 4 „za”, 1 „przeciw”,  

4 „wstrzymało się od głosu”.  

 

W dyskusji głos zabrali : 

- Radna Krystyna Trygar stwierdziła,  iż widzi zasadność zakupu działki dla w/w celów 

,jednakże zaznaczyła,  iż od kilku już lat ubiega się  o uregulowanie stanu własności działki  

o pow. 0,5 ha przylegającej do  działki pod Domem Kultury w Posadzie Zarszyńskiej.  

Następnie dodała, iż stawia wniosek , aby podjąć pilnie działania  w kierunku  zakupu tej 

działki,ponieważ zmieniają się jej właściciele i w przyszłości mogą wystąpić  problemy. 

Obecnie działka ta jest odgrodzona od posesji dawnej Spółki BeefSan i jest niezbędna przy 
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Domu Kultury. 

 

- Radny Stanisław  Burczyk stwierdził, że podczas głosowania nad projektem uchwały  

w sprawie zakupu w/w działki był przeciw ponieważ  jest ona  obecnie wydzierżawiana  do 

końca 2015 r. i może tak pozostać. Następnie Radny zaznaczył, iż cały czas słyszy o tym, że 

brak jest środków na remont dróg w gminie czy inne zadania,  a tu znów „że znów pchamy 

środki na sport w Zarszynie”, np.,że   trzeba będzie między innymi  dołożyć ok. 200 tys. zł na 

rozbudowę boiska i remont sali gimnastycznej przy SP i Gimnazjum w Zarszynie  i obecnie  

25 tys. na zakup działki na cele sportowo- rekreacyjne w Posadzie Zarszyńskiej. 

W związku u z powyższym wnioskuje, aby tej przedmiotowej działki nie nabywać  i będzie 

głosował przeciw tej uchwale. 

 

- Radna Alfreda Gierad zapytała co skłoniło do tego, aby w tym momencie przystąpić  do 

zakupu tej działki, która jest obecnie i tak wydzierżawiana. Następnie  zaznaczyła, iż bardziej 

byłaby skłonna, aby uregulować  zakup działki przyległej do posesji przy  Domu Kultury  

w Posadzie Zarszyńskiej.  

 

- Radny Krzysztof Bałut zaznaczył, iż sprawa zakupu działki na cele sportowo - rekreacyjne 

przy boiskach sportowo rekreacyjnych w Posadzie Zarszyńskiej , która stanowi jeden 

kompleks, była  już wcześniej  omawiana  na posiedzeniu Komisji Finansów Budownictwa 

i Gospodarki Komunalnej i wówczas uzyskała pozytywną akceptację. Stąd  nie  rozumie skąd 

teraz ten sprzeciw. Dalej zaznaczył, że nie ma co czekać, gdy właściciel chce  tę  działkę 

sprzedaż i cena jest w miarę realna jak na nasze warunki, a ponadto nie ma pewności, czy cena 

ta w przyszłości nie wzrośnie. Radny dodał, iż z tych boisk sportowych korzystają mieszkańcy 

całej gminy. Skoro sprzedajemy grunty gminne to możemy również i kupić, co stanowić  będzie 

wzrost majątku gminy.  

 

- Radny Janusz Dębski zapytał, czy to w tym roku ta działka będzie zakupiona. 

 

 

- Kierownik Referatu GKP Pan Bogusław Rakoczy wyjaśnił, że właściciel omawianej  działki 

po kilku latach wystąpił z pismem, iż  zgadza się na jej sprzedaż. Ponadto działka ta 

wcześniej czy później musi być zakupiona, bo jest już zagospodarowana w odpowiedni 

sposób, co stanowi już jeden kompleks sportowy.  

Odnośnie uregulowania stanu prawnego działki przy Domu Kultury w Posadzie Zarszyńskiej 

były już podejmowane pewne działania z Prezesem byłej Spółki  BeefSan, jednak nie doszło 

to do skutku. Odnośnie zapytania,  czy działka ta będzie kupiona w tym roku,  Kierownik 

odpowiedział, że jeśli  będzie zgoda Rady na ten zakup, to będzie musiał zostać  jeszcze 

opracowany operat szacunkowy i być może opracowanie dokumentacji może się  przedłużyć 

do 2015 r. 

 

- Radna Krystyna Trygar zaznaczyła, że w budżecie gminy na 2014 r. na zakup gruntów 

zaplanowana jest kwota 50 tys. zł w związku z tym można zakupić jedną i drugą działkę.  

 

- Radny Janusz Dębski stwierdził, że są to środki nie tylko na zakup gruntu w Posadzie 

Zarszyńskiej, ale dla całej gminy. Następnie dodał,  że kwota 25 tys.zł  w zupełności wystarczy  

w tym roku na zakup działki w tej miejscowości i będzie głosował za podjęciem uchwały. 

 

- Radny Jerzy Stączek zapytał, co konkretnie na tej działce znajduje się i dodatkowo zaznaczył, 

że być może lepiej tę działkę teraz zakupić, ponieważ w przyszłości jej cena może wzrosnąć.  
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- Sołtys Franciszek Gajewski  powiedział, że w Zarszynie sprzedano działkę za kwotę ok.  

300 tys zł  i wówczas „nie było sprzeciwu, aby tę działkę zatrzymać, a  kwota ta wpłynęła  do 

budżetu gminy, która jest rozdzielana  na wszystkie sołectwa w gminie”,  a teraz są problemy  

z wydatkowaniem sumy 25 tys. zł  na ten zakup. „To jest trochę nie tak  wobec  mieszkańców 

Zarszyna i Posady”- zauważył. 

 

- Radna Alfreda Gierad zaznaczyła, iż sprzedawano działki i budynki nie tylko w Zarszynie 

ale też i w Odrzechowej, a  pieniądze ze sprzedaży również wpływały do podziału na 

wszystkie sołectwa. Następnie dodała, że Radni nie robią  z tym zakupem żadnych 

problemów tylko, dopytują w celu poszerzenia wiedzy w tym  temacie.  

 

- Radny Piotr Tutak zaznaczył, iż widzi potrzebę  zakupu tej działki, która stanowić  będzie 

jeden kompleks sportowo – rekreacyjny, z którego korzystać mogą mieszkańcy całej gminy. 

 

- Kiero Ref. GPK Pan Bogusław Rakoczy powiedział, że zabezpieczone w budżecie gminy 

środki na zakup nieruchomości będą musiały być przeznaczone w 2014 r. na wykup gruntu  pod 

kilkoma wybudowanymi   przepompowniami ścieków łącznie z dojazdami do nich.  

 

- Radna Krystyna Trygar powiedziała, iż zdaje sobie sprawę , iż nie wszystko uda się od razu 

załatwić i  kolejny raz poprosiła o  podjęcie działań w kierunku wykupu ok. 0.5 ha gruntu 

przylegającego  do działki pod domem kultury w Posadzie Zarszyńskiej, jeżeli nie w tym, 

to w przyszłym roku, bo to jest też ważne. 

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej powiedział, że faktem jest ,iż  spółki zmieniają się, 

a  rozmowy te trwają  już dość długo i wcześniej planowana zamiana działki ze starym 

spichlerzem  w Posadzie Zarszyńskiej nie doszła  jeszcze  do skutku. Obecnie trwają rozmowy 

z nowym Prezesem Spółki  temat tej zamiany jest nadal podtrzymywany.  

W sprawie zakupu dzierżawionej działki przy obiekcie sportowym w Posadzie Zarszyńskiej 

powiedział, że właściciel długo z tą sprawa  namyślał się, a teraz – kiedy wyraził zgodę, to  

należy to wykorzystać,  gdyż  dzierżawę  w każdej chwili można wypowiedzieć. Działka ta 

bowiem stanowi obecnie cały kompleks sportowo-rekreacyjny. Ponadto w przyszłości cena 

tego gruntu może wzrosnąć. 

Radnemu Stanisławowi Burczykowi Wójt odpowiedział, że powinniśmy się cieszyć z tego , 

że  udało się pozyskać z Ministerstwa Sportu środki na  rozbudowę  boiska szkolnego i sali 

gimnastycznej   przy SP i Gimnazjum w Zarszynie w ramach programu do którego wnioski 

składane przez  sąsiednie  gminy nie zostały zakwalifikowane. Dobrze, iż udało się otrzymać  

tę dotację , bo łatwiej będzie w w/w szkole wykonać remont  sali gimnastycznej,  która jest już 

mocno wyeksploatowana.  

 

- Radna Krystyna Trygar zapytała,  ile jest jeszcze działek dzierżawionych pod boiska sportowe 

w Posadzie Zarszyńskiej. 

 

- Wójt odpowiedział, że jedna. 

 

-Na koniec dyskusji w tym temacie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 

powiedział ,że „oferta dzisiaj jest, jutro już może nie być” Ponadto przypomniał że kiedyś 

przyjęto taką  zasadę, aby nie wyzbywać się nieruchomości, ale wręcz powiększać mienie 

komunalne gminy. I to nie będą grunty Zarszyna czy Posady Zarszyńskiej, ale majątek Gminy 

Zarszyn.  
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Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w Posadzie Zarszyńskiej. 

Uchwała podjęta została większością głosów.Za jej podjęciem głosowało 14 radnych,  

1 przeciw. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 11. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 

 

-  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał pismo mieszkańców 

Odrzechowej przesłane do Wójta i Rady Gminy z prośbą  o przeprowadzenie remontu drogi 

gminnej w Odrzechowej w kierunku cmentarza parafialnego, jak również odpowiedź Wójta na  

pismo w tej sprawie. Pisma te stanowią załącznik do protokołu. 

 

- Radny Jan Orybkiewicz wnioskował o to, aby w miejscowości Pielnia  umocnić  nasyp 

biegnący wzdłuż nowo wybudowanej drogi przy potoku Pielnica , który podczas ostatnich 

ulewnych opadów uległ podmyciu. 

 

- Radny Andrzej Mindur wnioskował o zabezpieczenie w budżecie gminy na 2015 r.  środków 

celem  opracowania dokumentacji  projektowej na dalszy etap  budowy oświetlenia drogowego  

w Odrzechowej.  

 

- Radny Jerzy Stączek wnioskował o to, aby w Jaćmierzu Przedmieście  podjąć działania  

w kierunku wyczyszczenia przydrożnego rowu wraz z przepustami. Drugi wniosek Radnego 

dotyczył  przystąpienia   do rozpoczęcia robót polegających na wykonaniu remontu 

nawierzchni drogi rolniczej  łączącej Bażanówkę z Posadą Jaćmierską do Jaćmierza oraz  

pozyskanie dodatkowych środków na ukończenie przebudowy całego odcinka tej drogi. 

 

- Radny Stanisław Burczyk zaznaczył, iż kolejny raz wnioskuje o pilne wykonanie rozbudowy 

i przeprowadzenie remontu szatni sportowej na boisku sportowym w Nowosielcach. Istniejący 

obiekt nie spełnia żadnych wymogów sanitarnych, brak jest w nim ogrzewania, ciepłej wody, 

sanitariatów,  za małe są pomieszczenia itp. Po skończonym meczu czy zawodach sportowych 

zawodnicy nie mają gdzie się umyć. Poprosił, aby przygotować dokumentację  w tym zakresie 

i na bieżąco śledzić   nabór wniosków celem pozyskania dodatkowych środków na wykonanie 

tego zadania.   

Drugie zapytanie Radnego dotyczyło, czy istnieje możliwość pozyskania  środków na remont 

Domu Kultury w Nowosielcach, na który przygotowana jest już pełna dokumentacja. 

 

- Radny Wojciech Niemiec wnioskował o to, aby poprawić nawierzchnię  drogi wewnętrznej 

mającej przebieg od drogi powiatowej w kierunku p. Warchołów w Bażanówce,  chociażby 

poprzez dowiezienie tam żwiru. Obecnie odcinek tej drogi   jest w bardzo złym stanie 

technicznym.  

 

- Radny Janusz Dębski wnioskował o kolejne  przeznaczenie w budżecie gminy  środków na 

bieżący remont dróg gminnych i wewnętrznych w Długiem, jak i na terenie  całej gminy. Dalej 

- jak zaznaczył Radny -  potrzeby i oczekiwania mieszkańców w zakresie remontów dróg są 

duże. Drugi wniosek Radnego dotyczył wystosowania pisma do Podkarpackiego Zarządu 

Melioracji i Urządzeń Wodnych w Rzeszowie w sprawie uporządkowania zarośniętych 

brzegów potoku Pielnica w Długiem. 
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Ad. 12. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili: 

 

- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Przestrzennej Rolnictwa Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Mieniem Gminy Pan Bogusław Rakoczy odpowiedział w kwestii zgłaszanych 

wniosków dotyczących wykonywania remontów dróg, że te wnioskowane do naprawy 

nawierzchnie dróg będą sukcesywnie poprawiane.  

W sprawie oczyszczenia przydrożnego rowu w Jaćmierzu Przedmieście jak i umocnienia 

nasypu przy drodze gminnej w Pielni  Kierownik  Rakoczy odpowiedział, że dokona 

sprawdzenia zakresu  robót do wykonania w terenie. 

W sprawie przebudowy drogi rolniczej  łączącej  Bażanówkę z Posadą Jaćmierską o długości 

550 m wysłane zostały  zapytania cenowe do czterech wykonawców i w terminie do 12 sierpnia 

br. te oferty mają zostać złożone.   

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odpowiedział,  iż najprawdopodobniej możliwym  będzie, by  

w ramach PROW składać wnioski  na remont Domu Kultury w Nowosielcach, na który jest już 

w pełni opracowana dokumentacja. Natomiast, aby złożyć  wniosek na rozbudowę szatni 

sportowej w Nowosielcach wcześniej musi też zostać opracowana dokumentacja, na 

opracowanie której potrzebne są  wolne środki w budżecie. Następnie Wójt dodał, ażeby 

przystąpić do budowy oświetlenia drogowego w Odrzechowej  niezbędnym też będzie 

przygotowanie dokumentacji inwestycyjnej w tym zakresie. Natomiast realizacja tego zadania 

będzie musiała być realizowana jedynie ze środków własnych, gdyż na obecną chwilę zadania 

budowy nowych oświetleń  nie są dofinansowywane środkami zewnętrznymi.   

W dalszej wypowiedzi Wójt powiedział, że kończy się budowa sieci kanalizacyjnych na terenie 

gminy,  teraz kolejnym zadaniem będzie przebudowa i remont dróg gminnych i wewnętrznych.  

Wójt poinformował także, że składany do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska 

wniosek o środki  na termomodernizację  obiektów komunalnych  na terenie gminy nie został 

zakwalifikowany i będzie w tej sprawie składał odwołanie. Ponadto  złożony zostanie wniosek  

do „ mechanizmu norweskiego”, gdyż jest potrzeba pozyskania tych dodatkowych środków. 

Wójt powiedział także, iż istnieje możliwość składania wniosków do Narodowego Funduszu 

Ochrony Środowiska na modernizację oświetlenia ulicznego. Następnie wyjaśnił na jakich 

zasadach by to się odbywało. Na zakończenie Wójt poinformował o działaniach 

podejmowanych w ramach programów  transgranicznych i o współpracy naszej gminy ze 

Słowacją i docelowo z Chorwacją, której  celem jest  składania wspólnych wniosków na 

modernizacje  i remont budynków domów kultury.  

 

 

Ad. 13.  Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 

podziękował wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając , że  program 

sesji został w pełni zrealizowany. Ogłosił czterdziestą pierwszą sesję Rady Gminy Zarszyn  

w bieżącej kadencji 2010-2014  za zamkniętą.  

           

         Przewodniczący 

Protokołowała:                Rady Gminy Zarszyn 

Irena Kasza                 mgr Janusz Konieczny 
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